

AWARD CITATION

- | | |
|--|---|
| 1. Surname, name and middle name | TUPITSYN PAVEL IVANOVICH |
| 2. Rank | Sr. Lieutenant |
| 3. Position and unit | Commander of a sound ranging reconnaissance battery, 828 separate army level reconnaissance artillery squadron. |
| is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS" | |
| 4. Birth year | 1921 |
| 5. Nationality | Russian |
| 6. Party membership | VLKSM member |
| 7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war since February 1942 as part of 17 Guards Red Banner artillery regiment of the Supreme Command Reserve and 828 separate army level reconnaissance artillery squadron. |
| 8. Wounds and contusions | None |
| 9. In Red Army service since | 1940 |
| 10. Drafted by which induction station | Voluntarily enrolled to the Odessa artillery school. |
| 11. Previous awards | None |
| 12. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade TUPITSYN has been the sound ranging battery commander from the moment of its formation. The battery under his command detected coordinates of 1090 enemy cannons, platoons, batteries, of which 105 were suppressed by our artillery units. During the period of active combat operations, acting under enemy mortar and artillery fire, comrade TUPITSYN personally led deployment of his unit in the field and efficiently maintained communication to the supported artillery units. During March, the 1 sound ranging reconnaissance platoon under comrade TUPITSYN command detected 11 enemy artillery batteries, which were all fully confirmed and were all suppressed with the help of aviation spotters. This effort assisted the advance of our troops. Comrade TUPITSYN's battery personnel is disciplined, has high combat moral and cohesion.

Personally, comrade TUPITSYN is disciplined, demanding towards himself and his subordinates, reliable, and never exhibited any signs of panic or cowardice.

Commander of 828 separate army level reconnaissance artillery squadron
Major *signature* /ZAKHARIN/

25 May 1943

Conclusion of the superiors

He deserves to be bestowed.

Commander of 50 Army
Lt. Colonel *signature* /ANDREEV/

30 May 1943

Conclusion of Army Military Council

Awarded with order "PATRIOTIC WAR II CLASS" by the decree # 0162/n issued by
50 Army on 31 May 1943.

Aide to the head of personnel department
Sr. Lieutenant of army service corps *signature* /A.PLAKHOTNY/

Conclusion of the Front Military Council

Conclusion of the award commission

Award record

Наградной лист

1. Фамилия, имя и отчество Тупицын Павел Иванович
2. Звание старший лейтенант 3. Должность, часть - Командир батареи звуко-механической разведки 828 Отдельного Армейского Развед. Артилл. дивизиона
- Представляется к Ордену Отечественной войны II-й степени
4. Год рождения 1921 5. Национальность русский 6. Партийность ВЛКСМ
7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и Отечественной войне (где, когда) - В Отечественной войне с февраля 1942 года в составе 17 эвад. краснознамен. ТАР РВК и 828 ОАРД
8. Имел ли ранения и контузы в Отечественной войне - Ранений и контузов не имел
9. С какого времени в Красной Армии с 1940 года. 10. Каким ВВК призван - Добровольно вступил в Одесское Артиллерийское
11. Чем ранее награжден (за какие отличия) - Ранее не награждался.
12. Настоящий, фактический адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Пов. Тупицын командует батареей звуковой разведки с момента организации дивизиона. Батарея под руководством т. Тупицына определила координаты 1090 орудий, взводов и батарей противника из которых 105 подавлено огнем нашей артиллерии. В период активных боевых действий тов. Тупицын сам лично, под личными и артиллерийскими огнем противника, производя выбор боевого порядка батареи и умело поддерживая взаимодействие с обеспечиваемыми артильщиками. В марте месяце 1943, который руководил т. Тупицын определил 11 вражеских артиллерийских батарей, которые полностью подтвердились, были все подавлены с помощью корректировочной авиации, что способствовало продвижению наших войск. Личный состав батареи тов. Тупицына дисциплинирован, обладает высоким моральным духом и боевой смелостью. Лично сам тов. Тупицын дисциплинирован, требовательный к своим подчиненным, устойчив, признаков паники и трусости не проявляет.

Командир 828 ОАРД
 [Секретная печать]
 [Подпись]

25 мая 1943 года.

ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВНЕШЕСТОЯЩИХ НАЧАЛЬНИКОВ

ГОСТОВИ ПРАВИТЕЛЬСТВЕННОЙ НАГРАДЫ -

КОМАНДУЮЩИЙ АРТИЛЛЕРИЕЙ 50 АРМИИ
ПОДПОЛКОВНИК *Андреев* /АНДРЕЕВ/

" 30 " мая 1943 г.

ПРИКАЗОМ КОМАНДУЮЩЕГО АРТИЛЛЕРИЕЙ 50 АРМИИ ЗАПАДНОГО ФРОНТА
№ 0162 от 31.5.43 г. награжден орденом ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 2 Ст.

ПОМ. НАЧАЛЬНИКА РАЗДЕЛА КАДРОВ УКАРТ 50 АРМИИ
СТ. ЛЕЙТЕНАНТ *Влаховский* - /А. ПЛАХОТНЫЙ/

ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВОЕННОГО СОВЕТА АРМИИ.

ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВОЕННОГО СОВЕТА ФРОНТА /ОКРУГА/

ЗАКЛЮЧЕНИЕ НАГРАДНОЙ КОМИССИИ ИРО

ОТМЕТКА О НАГРАЖДЕНИИ